



Statistics
Canada

Statistique
Canada

Canada

[@StatCan \(/cgi-bin/lateststatcan-eng.cgi\)](#)

[Home](#) → [@StatCan - Summer 2026](#)

→ StatCan celebrates employees at 43rd Annual Awards of Excellence

StatCan celebrates employees at 43rd Annual Awards of Excellence

by Robin Redmond, Editor-in-Chief



([img/extra/0500_01.jpg](#))

Eric Rancourt, Champion of Awards, Recognition and Performance.

Photo: A. Balfour.

Just as it is for sports teams and school celebrations, June is an opportune time to highlight annual career achievements. Statistics Canada celebrated its employees and their tremendous work throughout the 2025 year at the prestigious Annual Awards of Excellence on June 9, 2026.

Eric Rancourt, Assistant Chief Statistician and Champion of Awards, Recognition and Performance, served as Master of Ceremonies for the 43rd annual event.

“Recognition is an integral part of our organizational culture at Statistics Canada. The Awards of Excellence recognize accomplishments of individuals and teams for their outstanding work, performance or other contributions that are a credit to the agency,” Eric said. “And while we are here today to celebrate a few, we also acknowledge the collective dedication, innovation and commitment demonstrated by all of our employees.”

To set the stage for this ceremony, special guests included Algonquin Anishinaabe **Elder Shirley Tolley**, who provided a land acknowledgement and blessing, in addition to some words of wisdom; the Statistics Canada Choir, which performed “O Canada;” and Chief Statistician **André Loranger**, who made some opening remarks to welcome the award recipients and thank them for their service.

“Today, we come together to celebrate the individuals and teams who have gone above and beyond in their service to Canadians,” the Chief Statistician said. “These awards highlight the outstanding contributions and accomplishments of our colleagues, who truly exemplify the essence of public service. Their commitment and perseverance inspire us all.”

Synergy Award



(img/extra/0500_02.jpg).

R and Python User Group wins the new Synergy Award.

Photo: A. Balfour.

A new category, this award recognizes individuals or teams that have demonstrated outstanding commitment to breaking down silos, overcoming inertia and resistance to change, addressing barriers through innovative problem-solving and teamwork, and fostering collaborative and cross-functional partnerships.

The inaugural recipients of the new Synergy Award were the interdisciplinary team of volunteers known as the R and Python User Group. This group is responsible for providing hands-on support to employees learning R, Python, Git and other open-source practices. They have developed in-house training and have built and maintained an Open-Source Collab GitLab page, ensuring that open-source resources are accessible for all employees.

Congratulations to **Marie-Pier Lemieux, Sebastien Chiasson, Émilie Mayer, Melissa Van Bussel, Jude Bashto, Philippe Bisaillon, Alexandra McSween, Eric Fecteau, Thomas Wood, Anh-Tuân Légaré, Radu Parvulescu, Malcolm Warmerdam, Brian Chen, Pauline Summers** and **Marcello Barisonzi**.

Excellence in Corporate Support Service Delivery

A second new addition to the StatCan awards program, the Excellence in Corporate Support Service Delivery award recognizes those who have delivered exceptional corporate services to clients in the agency.

The first winners of this award were the BT3 Census Test Field Collection Team, comprising **Marc-Olivier Lelièvre, Fabrice Amervor, Denise Godbout, Antoni Lemay Lanoie, Amélie Simon, Michael Abou Hanna, Lorraine Paquette** and **Maliheh Zarei Chitgar**. They were recognized for their operational excellence in onboarding and managing 200 staff members as they led a complex, multiprovincial Census Behaviour Test—delivering vital statistics on schedule and within budget, in spite of major challenges.

Agatha Chapman Innovation Award

This year's Agatha Chapman Innovation Award was presented to the Producer Prices Division Production Modernization and Innovation Team in recognition of their modernization of the Reproducible Analytical Pipelines using open-source software.

Congratulations to **Steve Martin, Ambuj Dewan, Chi Zhang, Quang Zhou, Jeffrey Archer, Shaoxiong Wang, Thomas McDowell, Anahita Azam** and **Le Tang**.

Career Excellence Award



([img/extra/0500_03.jpg](#))

Tony Labillois, now retired, wins the 2025 Career Excellence Award.

Photo: A. Balfour.

Tony Labillois was the recipient of the 2025 Career Excellence Award. Former Director General of Legal, Diversity and Population Statistics, Tony recently retired after a 35-year career. A long-standing national voice for accessibility and diversity, Tony served as Champion for Persons with Disabilities for over 22 years and was the Chair of the Advisory Council and Vice-Chair of the Governing Council of the Canadian Accessibility Network since 2020. He also played pivotal roles in modernizing key statistical programs, including the Public Sector Statistics Division, Softwood Lumber Statistics Program, Municipal Data Dashboard and integrating financial statistics for Indigenous groups.

Employee Development and Management Award

This year's award was presented to now-retired **Pamela Best**, Assistant Director for the Canadian Centre for Education Statistics. Pamela exemplified outstanding leadership and a lifelong commitment to developing others throughout her 37-year public service career. She supervised and mentored over 100 employees and left her mark by leading major initiatives, including the Public Service Employee Survey, Social Survey Processing Environment, the Census, and the creation of the Centre for Gender Diversity and Inclusion.

Excellence in Project Delivery Award

This award, which recognizes employees who improved access to Statistics Canada's data and services through effective and seamless service, went to the Projection and Mortality Team for their work in developing an innovative method for population projections that has made it possible to respond in a timely manner to the Canadian government's strategic priorities in infrastructure and housing.

Congratulations to **Patrice Dion, Jonathan Chagnon, Dominique Dionne-Simard, Elham Sirag** and **Alexandra McSween**.

Excellence in Service Delivery Award

The Virtual Research Data Centre Transition Team were the recipients of this year's award, highlighting their work in skillfully transitioning from an aging IT infrastructure to a virtual platform for research data centres. They did this while overcoming tight deadlines, a limited budget and technical challenges.

Congratulations to **Rebecca Williams, Tina Luu Ly, Angela Prencipe, Ian Clara, Mustafa Ornek, Larine Sluggett** and **Graeme Gilmour**.

Inclusiveness Award



(img/extra/0500_04.jpg)

Jeff Campbell, Unit Head of the Centre of Expertise on Accessibility, wins the Inclusiveness Award.

Photo: A. Balfour.

This award, which honours significant efforts made to promote inclusiveness and diversity within the agency, was presented to **Jeff Campbell**, Unit Head of the Centre of Expertise on Accessibility, Dissemination Division. Jeff and his team are responsible for the accessibility reviews of electronic questionnaires, webpages and tools, and internal systems, and their tireless work with IT and subject-matter experts to help advance StatCan's Digital Accessibility goals. Jeff also recognizes that persons with lived experiences of disability bring unmatched insights and has spent the past three years focusing on retaining such talent, making him and his team drivers for change.

Official Languages Award

The Language Training Team at the Toronto Regional Office were awarded this year's Official Languages Award. This trio of employees, with no formal responsibility for language training, have organized and led informal weekly French sessions for interested staff, thus providing meaningful opportunity for colleagues looking to strengthen their bilingual capacity.

Congratulations to **Ben Veenhof**, **Sarah Bryce** and **Ana Carolina Kolozsvari**!

Outstanding Contribution Award

An honourable mention was provided to **Holly O'Byrne**, Chief, Enterprise Statistics Division, for her contributions as the head of the Integrated Business Statistics Program, where she was responsible for the development and implementation of 12 major updates.



(img/extra/0500_05.jpg).

Tegan Bridge accepts the Outstanding Contribution Award from Chief Statistician André Loranger.

Photo: A. Balfour.

The recipient of this year's Outstanding Contribution Award was **Tegan Bridge**, the host, writer and researcher behind StatCan's flagship podcast, Eh Sayers. The podcast, which benefits from her thoughtful and creative interviewing and storytelling, has reached over 40,000 listeners and climbed to number 1 on Apple Podcasts in Canada's Government category. It remains in the top 10% globally, with listeners in more than 120 countries.

Tom Symons Research Award

This award for research excellence was given to **Dr. Rachel Colley**, a research analyst in the Health Analysis Division, for her focus on physical activity, sedentary behaviour, screen time, sleep and health epidemiology. A prolific researcher, she has contributed to over 130 peer-reviewed papers and reports, which have been cited more than 13,000 times, underscoring her reputation as a leader in her field.

Workplace Wellness Award

This award recognized **Eduardo Alvarez-Diaz**, Data Production and Development Officer, Retail and Service Industries Division, for his volunteering to organize a lunchtime volleyball tournament, coordinating daily games, setting up nets and organizing a Teams chat with more than 150 members. Eduardo demonstrated quiet leadership and commitment to workplace wellness with his contributions.

Youth Leadership Award

There were two Youth Leadership Award winners this year: **Andrew Dormer**, Economist, Retail and Service Industries Division, consistently exceeds expectations, takes on increasingly complex responsibilities and inspires those around him. Meanwhile **Haneen Abujayyab**, a new recruit with the Centre for Production, Distribution and Investment Statistics, demonstrates innovation, resilience and an unwavering commitment to modernization as the lead coordinator for the transition from SAS to open-source tools within her division.

Employee and Team of the Year

Finally, the CS returned to the lectern to announce the winner of the two biggest awards of the program: The 2025 Team of the Year award was presented to our new Synergy Award winners, the R and Python User Group. Meanwhile, the 2025 Employee of the Year award was awarded to **Jeff Campbell** for his advocacy for inclusiveness and accessibility. Congratulations to everyone for their incredible talents, extraordinary contributions and never-ending dedication to public service values!

Photo gallery: [Annual Awards of Excellence for 2025 \(img/extra/2606_s0508a/2606_s0508a-eng.html\)](img/extra/2606_s0508a/2606_s0508a-eng.html)



Robin Redmond, Editor-in-Chief.

She can be reached at ✉ robin.redmond@statcan.gc.ca
([mailto:robin.redmond@statcan.gc.ca?Subject=StatCan celebrates employees at 43rd Annual Awards of Excellence](mailto:robin.redmond@statcan.gc.ca?Subject=StatCan%20celebrates%20employees%20at%2043rd%20Annual%20Awards%20of%20Excellence)).

Date modified:

2026-06-18



[@StatCan \(/cgi-bin/lateststatcan-fra.cgi\)](https://www150.statcan.gc.ca/n1/pub/26-661-x/2026001/article/00001.htm)

Canada

[Accueil](#) → [@StatCan - numéro d'été 2026](#)

→ StatCan rend hommage à son personnel lors de la 43^e Cérémonie annuelle de remise des prix d'excellence

StatCan rend hommage à son personnel lors de la 43^e Cérémonie annuelle de remise des prix d'excellence

par Robin Redmond, rédactrice en chef



(img/extra/0500_01.jpg)

Eric Rancourt, champion des prix, des attestations de reconnaissance et du rendement.
Photo : A. Balfour.

Tout comme dans le monde du sport et le milieu scolaire, le mois de juin est le moment tout indiqué pour mettre à l'honneur les réalisations professionnelles de l'année écoulée. Le 9 juin 2026, à l'occasion de sa prestigieuse Cérémonie annuelle de remise des prix d'excellence, Statistique Canada a rendu hommage aux membres de son personnel et célébré l'excellence de leurs contributions tout au long de 2025. **Eric Rancourt**, statisticien en chef adjoint et champion des prix, des attestations de reconnaissance et du rendement, a officié en tant que maître de cérémonie lors de la 43^e édition de cet événement annuel.

« La reconnaissance fait partie intégrante de notre culture organisationnelle à Statistique Canada. Les prix d'excellence visent à souligner les réalisations d'individus et d'équipes, et à mettre en valeur leur travail, leurs performances ou autres contributions qui font honneur à l'organisme, a déclaré Eric. Et si nous sommes ici aujourd'hui pour en célébrer certains employés et employées, nous tenons également à saluer le dévouement, l'esprit d'innovation et l'engagement dont fait preuve l'ensemble de notre personnel. »

En prélude à cette cérémonie, notre invitée spéciale **Shirley Tolley**, aînée algonquine anishinaabe, a prononcé une reconnaissance du territoire et une bénédiction, ainsi que quelques paroles de sagesse. Elle a été suivie par la chorale de Statistique Canada, qui a interprété l'hymne national, puis par le statisticien en chef **André Loranger**, qui a prononcé quelques mots d'ouverture pour souhaiter la bienvenue aux lauréates et lauréats et les remercier de leur contribution.

« Nous sommes réunis aujourd'hui pour célébrer les personnes et les équipes qui se sont surpassées au service des Canadiennes et des Canadiens, a dit le statisticien en chef. Ces prix mettent en lumière les contributions et les réalisations exceptionnelles de nos collègues, qui incarnent véritablement l'essence même de la fonction publique. Leur engagement et leur persévérance sont une source d'inspiration pour nous tous. »

Prix de la synergie



(img/extra/0500_02.jpg)

Le nouveau Prix de la synergie a été décerné au Groupe d'utilisateurs R et Python.
Photo : A. Balfour.

Un tout nouveau prix, le Prix de la synergie, a été créé pour souligner l'engagement des personnes ou des équipes qui se sont efforcées d'éliminer les cloisonnements, de vaincre l'inertie et la résistance au changement, de lever les barrières grâce à des solutions innovantes et au travail d'équipe, et de favoriser les partenariats collaboratifs et interfonctionnels.

Le premier Prix de la synergie a été décerné à l'équipe interdisciplinaire connue sous le nom de « Groupe d'utilisateurs R et Python ». Ce groupe s'était donné pour mission de fournir du soutien aux employées et employés qui apprennent à utiliser R, Python, Git et d'autres solutions à code source ouvert. Ils ont mis en place des formations internes et ont créé et géré une page GitLab Collaboration code source ouvert, veillant ainsi à ce que les ressources à code source ouvert soient accessibles à tous les employés.

Félicitations à **Marie-Pier Lemieux, Sebastien Chiasson, Émilie Mayer, Melissa Van Bussel, Jude Bashto, Philippe Bisaillon, Alexandra McSween, Eric Fecteau, Thomas Wood, Anh-Tuân Légaré, Radu Parvulescu, Malcolm Warmerdam, Brian Chen, Pauline Summers** et **Marcello Barisonzi**.

Prix de l'excellence dans la prestation de services de soutien intégrés

Deuxième nouveauté du programme de prix de StatCan, le Prix d'excellence dans la prestation de services de soutien intégrés a été créé pour reconnaître les personnes et les équipes qui s'efforcent de fournir des services d'excellence aux clients de l'organisme.

Le premier lauréat de ce nouveau prix est l'équipe chargée de la collecte sur le terrain du test du recensement « BT3 », composée de **Marc-Olivier Lelièvre, Fabrice Amervor, Denise Godbout, Antoni Lemay Lanoie, Amélie Simon, Michael Abou Hanna, Lorraine Paquette** et **Maliheh Zarei Chitgar**. Ils ont été récompensés pour leur excellence opérationnelle dans l'intégration et la gestion de 200 employées et employés, alors qu'ils dirigeaient un test de contrôle du recensement complexe et multiprovincial, fournissant des statistiques essentielles dans les délais et dans les limites du budget, malgré des défis de taille.

Prix de l'innovation Agatha-Chapman

Le Prix de l'innovation Agatha-Chapman a été décerné cette année à l'équipe de l'innovation et de la modernisation de la production de la Division des prix à la production, en reconnaissance de sa modernisation des programmes grâce à des pipelines analytiques reproductibles utilisant des logiciels libres.

Félicitations à **Steve Martin, Ambuj Dewan, Chi Zhang, Quang Zhou, Jeffrey Archer, Shaoxiong Wang, Thomas McDowell, Anahita Azam** et **Le Tang**.

Prix d'excellence durant la carrière



(img/extra/0500_03.jpg)

Le Prix d'excellence durant la carrière de 2025 a été décerné à Tony Labillois, qui a récemment pris sa retraite.

Photo : A. Balfour.

Le Prix d'excellence durant la carrière de 2025 a été décerné à **Tony Labillois**. Ancien directeur général de la Direction de la statistique juridique, de la diversité et de la population, Tony a récemment pris sa retraite après une carrière de 35 ans. Porte-parole national de longue date de l'accessibilité et de la diversité, Tony a été le champion des personnes en situation de handicap pendant plus de 22 ans. En 2020, il a été nommé président du conseil consultatif et vice-président du conseil d'administration du *Canadian Accessibility Network*. Il a également joué un rôle clé dans la modernisation des principaux programmes statistiques, dont la Division de la statistique du secteur public, le Programme de la statistique sur le bois d'œuvre résineux, le Tableau de bord des données municipales et l'intégration de statistiques financières pour les groupes autochtones.

Prix du perfectionnement et de la gestion du personnel

Cette année, le Prix du perfectionnement et de la gestion du personnel a été remis à **Pamela Best**. Jusqu'à sa retraite récente, Pamela occupait le poste de directrice adjointe du Centre canadien de la statistique de l'éducation. Tout au long de sa carrière de 37 ans au sein de la fonction publique, Pamela a fait preuve d'un leadership exceptionnel et d'un engagement sans faille à l'égard du perfectionnement professionnel de ses collègues. Elle a agi comme superviseure et mentore auprès de plus d'une centaine d'employées et employés, et a laissé sa marque sur les grandes initiatives qu'elle a dirigées, y compris le Sondage auprès des fonctionnaires fédéraux, l'Environnement pour le traitement des enquêtes sociales, le Recensement de la population et le Centre des statistiques sur le genre, la diversité et l'inclusion.

Prix de l'excellence dans l'exécution de projets

Le Prix de l'excellence dans l'exécution de projets, qui récompense les personnes ayant amélioré l'accès aux données et aux services de StatCan grâce à un service efficace et fluide, a été décerné à l'équipe des projections et de la mortalité, en reconnaissance de son élaboration d'une méthode innovante de projections démographiques qui a permis de répondre en temps opportun aux priorités stratégiques du gouvernement canadien en matière d'infrastructures et de logement.

Félicitations à **Patrice Dion, Jonathan Chagnon, Dominique Dionne-Simard, Elham Sirag et Alexandra McSween.**

Prix de l'excellence dans la prestation de services

Cette année, c'est l'équipe de la transition vers le Centre de données de recherche virtuel qui s'est vu décerner le Prix de l'excellence dans la prestation de services. Ce prix vise à reconnaître leur travail accompli pour assurer une transition en douceur d'une infrastructure informatique vieillissante vers une plateforme virtuelle pour les centres de données de recherche. L'équipe y est parvenue tout en respectant des échéances serrées et un budget limité, et en surmontant des défis techniques.

Félicitations à **Rebecca Williams, Tina Luu Ly, Angela Prencipe, Ian Clara, Mustafa Ornek, Larine Sluggett et Graeme Gilmour.**

Prix de l'inclusion



([img/extra/0500_04.jpg](#)).

Le Prix de l'inclusion a été remis à Jeff Campbell, chef de sous-section du Centre d'expertise en accessibilité.

Photo : A. Balfour.

Le Prix de l'inclusion, qui récompense les efforts remarquables déployés pour promouvoir l'inclusion et la diversité au sein de l'organisme, a été remis à **Jeff Campbell**, chef de sous-section du Centre d'expertise en accessibilité, Division de la diffusion. Jeff et son équipe sont chargés de vérifier l'accessibilité des questionnaires électroniques, des pages Web, des outils et des systèmes internes. Grâce à leur travail acharné, en collaboration avec la TI et les spécialistes du domaine, ils contribuent à l'atteinte des objectifs de StatCan en matière d'accessibilité numérique. Conscient que les personnes ayant une expérience directe en matière d'incapacité apportent une perspective unique, Jeff s'est consacré ces trois dernières années au recrutement, au perfectionnement et au maintien en poste de ces talents, ce qui fait de lui et de son équipe de véritables moteurs du changement.

Prix d'excellence en langues officielles

L'équipe de formation linguistique du bureau régional de Toronto est la lauréate du Prix d'excellence en langues officielles de cette année. Ce trio, qui n'a aucune responsabilité officielle en matière de formation linguistique, a organisé et animé des séances informelles hebdomadaires en français pour tous les membres du personnel intéressés, leur offrant ainsi une belle occasion de renforcer leur bilinguisme.

Félicitations à **Ben Veenhof**, **Sarah Bryce** et **Ana Carolina Kolozsvari**!

Prix pour contribution exceptionnelle

Une mention honorable a été donnée à **Holly O'Byrne**, chef à la Division de la statistique des entreprises, pour sa contribution à la tête du Programme intégré de la statistique des entreprises, dans le cadre duquel elle a supervisé l'élaboration et la mise en œuvre de 12 mises à jour majeures.



([img/extra/0500_05.jpg](#))

Le statisticien en chef André Loranger remet le Prix pour contribution exceptionnelle à Tegan Bridge.

La lauréate du Prix pour contribution exceptionnelle de cette année est **Tegan Bridge**, animatrice, rédactrice et documentariste du balado phare de StatCan *Hé-coutez bien!* Ce balado, qui se distingue par ses entretiens et ses récits à la fois réfléchis et créatifs, a attiré plus de 40 000 auditeurs et s'est hissé à la première place du classement Apple Podcasts dans la catégorie « Gouvernement » au Canada. Il figure encore parmi les 10 % des balados les plus écoutés au monde, avec des auditeurs dans plus de 120 pays.

Prix de recherche Tom-Symons

Ce prix récompensant l'excellence en recherche a été décerné à **Rachel Colley**, analyste de recherche principale à la Division de l'analyse de la santé, pour ses travaux axés sur l'activité physique, la sédentarité, le temps passé devant les écrans, le sommeil et l'épidémiologie de la santé. Chercheuse prolifique, elle a participé à la publication de plus de 130 articles et rapports évalués par des pairs, qui ont été cités plus de 13 000 fois, ce qui confirme sa réputation d'experte de premier plan dans son domaine.

Prix du mieux-être au travail

Ce prix a été décerné à **Eduardo Alvarez-Diaz**, agent de production et de développement des données au sein de la Division du commerce de détail et des industries de service, pour avoir pris l'initiative d'organiser un tournoi de volleyball sur l'heure du dîner, en coordonnant les parties quotidiennes, en installant les filets et en créant un groupe de discussion Teams comptant plus de 150 membres. Par ses contributions, Eduardo a fait preuve d'un leadership discret et d'un engagement en faveur du mieux-être au travail.

Prix du leadership jeunesse

Cette année, deux Prix du leadership jeunesse ont été décernés, soit à **Andrew Dormer** et à **Haneen Abujayyab**. Andrew, économiste à la Division du commerce de détail et des industries de service, dépasse constamment les attentes, assume des responsabilités de plus en plus complexes et inspire son entourage. Quant à **Haneen**, nouvelle recrue au Centre de la statistique de la production, de la distribution et de l'investissement, elle fait preuve d'innovation, de résilience et d'un engagement sans faille en faveur de la modernisation en tant que coordinatrice principale de la transition de SAS vers des logiciels à code source ouvert au sein de sa division.

Employé de l'année et équipe de l'année

Enfin, le maître de cérémonie est revenu à la tribune pour annoncer les lauréats des deux plus grandes distinctions du programme. Le prix de l'Équipe de l'année 2025 a été décerné à l'équipe lauréate du Prix de la synergie, soit le Groupe d'utilisateurs R et Python. Quant au prix de l'Employé

de l'année 2025, il a été décerné à **Jeff Campbell** pour son engagement en faveur de l'inclusion et de l'accessibilité. Félicitations à toutes et à tous pour vos talents exceptionnels, vos contributions remarquables et votre dévouement inébranlable aux valeurs de la fonction publique!

Galerie de photos : [Cérémonie annuelle de remise des prix d'excellence de 2025](#)
([img/extra/2606_s0508a/2606_s0508a-fra.html](#))



Robin Redmond, rédactrice en chef.

Vous pouvez la joindre via ✉ robin.redmond@statcan.gc.ca

([mailto:robin.redmond@statcan.gc.ca?Subject=StatCan rend hommage à son personnel lors de la 43e Cérémonie annuelle de remise des prix d'excellence](mailto:robin.redmond@statcan.gc.ca?Subject=StatCan%20rend%20hommage%20%C3%A0%20son%20personnel%20lors%20de%20la%2043e%20C%C3%A9r%C3%A9monie%20annuelle%20de%20remise%20des%20prix%20d'excellence)).

Date de modification :

2026-06-18